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Slovo starostky

Předvolební zamyšlení
Milí Hlohovčané,

tento titulek není omyl. Do 
parlamentu máme odvoleno, do 
Zastupitelstva obce nás to čeká 
letos na podzim. Pomalu, aby-
chom se ohlíželi, co nám přines-
ly uplynulé čtyři roky. Přehlednou 
bilanci si nechám na později. 
Dnes se chci pouze zamyslet 
nad tím, co ve mně zanechávají 
uplynulé čtyři roky zkušeností s 
hlohoveckými občany. Je to širo-
ké spektrum začínající obětavci, 
kteří neváhají pracovat pro obec 
bez ohledu na svůj čas a zájmy, 
až po ty, kteří v záchvatech zá-
visti a nenávisti, byli ochotni k 
činům nevídaným, ba dokonce 
nebezpečným a kteří to té vět-
šině obětavých a schopných 
kazí. Do smrti nezapomenu na 
frustraci z opakovaného niče-
ní poutačů, zapálené mlátičky, 
agresivních anonymních výpadů 
a veřejně prezentovaných vý-
čitek plných nenávisti, po nichž 
jsem uvažovala, zda jsou někte-
ří Hlohovčané schopni najít v 
těchto projevech míru. Do smrti 
si budu vážit práce pro obec, 
kterou při realizaci investiční čin-
nosti a celého chodu obce odve-
dl v uplynulém volebním období 
1. místostarosta Pavel Kašník, 
která není svým rozsahem vů-
bec srovnatelná z žádným jiným 
výkonem zastupitele a  občana 
obce.  Veřejně bych chtěla podě-
kovat i Lidce Ondryskové a Marii 
Michalicové za obětavý přístup 
při výkonu funkce předsedkyně 
a členky finančního výboru i za 
ochotu a schopnost přispět k 
řešení některých jiných dílčích 
problémů v průběhu volebního 
období. Iniciativu nad rámec 
povinností bych ocenila také u 
paní kronikářky Kateřiny Vlaši-
cové, knihovnice Andrei Kurko-
vé, obřadnice Marie Bartošíkové 
a občanů Františka Radkoviče, 

Marie Benešové a výtvarníka 
Vladimíra Znamenáka. Ocenit 
je třeba práci Jana Sítka a spo-
lečnosti Mauting, kteří bezplatně 
a hlavně operativně a ochotně 
vypomohli při seřizování a drob-
ných problémech s obecní tech-
nikou a údržbou. Ocenit bych 
chtěla obětavou práci pro vzhled 
obce členů pracovní čety a také 
administrativních pracovníků 
obce, kteří se operativně při-
způsobují modernizaci a novým 
úkolům spojeným s výkonem 
státní správy. Jednorázových 
nebo i méně četných výpomocí 
bylo samozřejmě mnohem více, 
ale snad mi odpustí všichni Ti, 
které jsem nevzpomněla. 

A teď druhý pól. Za čtyři roky 
se jako červená nit táhly činností 
úřadu požadavky některých ob-
čanů, direktivní žádosti, u nichž 
jsem se neustále setkávala s 
fenoménem – my upravujeme 
Vaše veřejné prostranství, tak 
nám za to prodejte, dejte, od-
pusťte, přispějte, zaplaťte… U 
každého tzv. „nastartovaného“ 
občana jsem slyšela – já pro 
obec dělám pořádek nebo upra-
vuji chodník nebo záhonek před 
barákem, co pro mne děláte vy? 
Z tohoto svítá, že lidé vlastně 
nevědí, co pro ně zcela konkrét-
ně dělám já, co pro ně dělá 1. 
místostarosta, co pro ně dělá 
nebo nedělá ten či onen člen 
rady nebo zastupitelstva. Čí je to 
chyba? Myslím si, že informace 
o činnosti obce Hlohovec jsou 
tak rozsáhlé a jdou u nás tak 
do hloubky, že by o nich, kdyby 
chtěl, mohl vědět kdokoli. A ti 
slušní a vnímaví o nich vědí a 
dávají to najevo svým přístupem 
k obecním problémům. Občan 
by při úvahách o svých poža-
davcích měl zvážit svůj vlastní 
postoj k obci, co pro ni je ocho-
ten a schopen dělat a zkusit se 
přizpůsobit pravidlům. Vydláždě-

ní vjezdu nebo úprava chodníků 
je zvelebení prostředí i pro můj 
vlastní zájem, nejen obecní. Vy-
užití veřejného prostranství by 
nemělo být v rozporu s účelem, 
který je ve prospěch celé obce. 
Když chci něco po obci, měl 
bych na pomyslnou misku vah 
také něco položit. Je škoda, že 
takto nejsou schopni ani ochotni  
uvažovat všichni občané. Hloho-
vec by byl ještě krásnější. V uply-
nulém volebním období jsem se 
stále setkávala s dělením zájmů 
na „Vaše a moje“, což je v přípa-
dě obce problém. Je škoda, že 
pozitivní příklady, jichž je v obci 
také mnoho, nedokáží ty druhé 
přesvědčit. Tento problém se 
zřejmě nedá odstranit za jedno 
volební období a je otázkou, zda 
se dá alespoň z větší části elimi-

novat.  Prosím, aby se občané 
zamysleli nad tím, zda se více 
vyplatí myslet na to společné v 
delším časovém horizontu než 
na to svoje v tomto okamžiku. 
Obec tvoří každý z nás, proto se 
pokusme respektovat pravidla, 
která chrání naše zájmy. Jsou 
taková, jaká navrhnou a schválí 
námi volení zástupci a je na nás 
všech, abychom sledovali, zda 
jsou tito zástupci schopni je stále 
zdokonalovat, sami je plnit, inten-
zívně a systémově pracovat na 
zvelebování obce, přílivu jejího 
majetku a jeho ochraně. Prosím 
za malé zamyšlení, abychom si  
uvědomili, že zvelebit obec jde 
jenom prací, nikoli slovy. 

Jana Vlková, starostka obce

MÁJOVÉ HODKY 2010. V Hlohovci se slaví hned dvojí hody.
Může za to dvojí svěcení místního kostela. Napřed byl zasvěcen
sv. Janovi a k tomuto termínu se váží májové hodky, které jsme
letos slavili v sobotu 15. května. Později byl kostel zasvěcen
sv. Bartoloměji, ale původní zasvěcení nebylo úplně opuštěno. 
Hlavní hody se tak konají v srpnu na sv. Bartoloměje, letos 22.
a 23. 8. a po nich následují malé hodky 28. 8. Májové hodky uká-
zaly, že o krojovanou budoucnost je v Hlohovci postaráno.

Foto: František Havlík
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V 18.35 hodin bylo zasedání mimořádně pře-
rušeno vystoupením zástupce veřejnosti - pana 
Zdeňka Doležala. I po upozornění starostkou obce, 
že jednací řád připouští diskusi veřejnosti až v zá-
věru veřejného zasedání, se pan Doležal hlasitě a 
vytrvale dožadoval pozornosti, až mu byla udělena 
výjimka. 

Důvodem jeho vystoupení bylo jeho rozhořčení, 
že byl nařčen z autorství anonymu adresovaného 
členům Rady obce. Z tohoto nařčení obvinil členy 
Rady obce. Anonymní dopis kritizující konkrétně, 
ale i obecně práci zaměstnanců obce přečetl. Poté  
sdělil, že není jeho autorem a skutečnosti uvedené 
v anonymu mu nejsou známy. Byl rozhořčen, že 
mu po účasti v úvodu zasedání Rady obce nebyl 
jako údajnému autoru anonym okamžitě předložen. 
Sdělil, že Radu obce žádal o omluvu, ale ta mu ne-
byla poskytnuta s odůvodněním, že jeho jako auto-
ra anonymu nikdo ze členů Rady obce neoznačil.  
Dále konstatoval, že ho toto odůvodnění neuspo-
kojuje. Vracel se k jednotlivým připomínkám ano-
nymu a vysvětloval, proč nemůže být autorem. V 
závěru svého příspěvku přidal vlastní připomínky k 
dění v obci Hlohovec. Hovořil o svém zájmu o koupi 
pozemku, který měl být odprodán jako celek, byl 
však rozměřen a neodprodán. Pan Doležal vyjádřil 
podezření, že zastupitelstvo obce připravuje prodej 
jinému zájemci. Vyčetl členům Zastupitelstva obce, 
že obec dokumentuje volně ložený materiál na ve-
řejných prostranstvích a žádá majitele o odklizení 
a úhradu za užívání veřejného prostranství. Byl 
rozhořčen nad neuklizenými psími exkrementy na 
chodnících a veřejných prostranstvích. Pohoršo-
val se, že jsou tolerovány černé stavby některým 
občanům a nesouhlasil s odkazem starostky na 
povinnost stavebního úřadu v takovém případě za-
sáhnout. Přečetl odpověď starostky obce Hlohovec 
externímu žadateli o dotaci - občanskému sdružení 
Svaz postižených civilizačními chorobami Lednice, 
v níž je sdělení, že Obec Hlohovec nemůže přispět 
tomuto sdružení na činnost v roce 2010. Dopis byl 
výstupem z jednání Rady obce, která se ve svém 
rozhodnutí opřela o rozhodnutí Zastupitelstva obce 
o finančních příspěvcích pouze organizacím a 
sdružením vyvíjejícím činnost právě v obci se zdů-
vodněním motivovat občany, aby pracovali v občan-
ském sektoru především ve své obci. Pan Doležal 
vyjádřil politování nad tím, že obec velmi význam-
ně finančně podporuje např. TJ Sokol Hlohovec a 
Svazu postižených civilizačními chorobami, ZO 
Lednice, kde je do činnosti zapojeno i osm občanů 
Hlohovce, nebyl příspěvek schválen. Podle jeho ná-
zoru by finanční dotací lednickému sdružení mohla 
obec ocenit celoroční péči občanů o předzahrádky 
rodinných domů, které jsou na pozemcích obce. V 
závěru apeloval na členy Zastupitelstva obce, aby 
se více zabývali činností Rady obce a byli aktivnější 
ve své činnosti při kontrole její práce. Po ukončení 
svého příspěvku a sdělení starostky, že vyjádření 
k tomuto diskusnímu příspěvku bude možné zařa-
dit do závěru jednání, pan Doležal opustil jednací 
místnost se sdělením, že o jakékoliv vyjádření ke 
svému příspěvku nestojí. 

Diskutující občan Zdeněk Doležal opustil jedna-
cí místnost v 19.02 hodin. 

Po jeho odchodu pokračovala paní starostka v 
řízení jednání s tím, že k tomuto vystoupení bude 
možná diskuse v závěru veřejného zasedání, a to v 
bodě Různé k projednání.

Starostka obce se odvolala na zaslaný navrho-
vaný program jednání, který byl doručen všem čle-
nům ZO spolu s pozvánkou na zasedání a umožni-
la jeho změnu nebo doplnění. K původnímu návrhu 
programu uvedla pouze jednu připomínku, a to 
použití pouze pracovního názvu ulice „U zámečku“. 
Požádala přítomné členy Zastupitelstva obce, aby 
si v návrhu programu opravili v bodu č. 8, kde bude 
řešen záměr úplatného převodu pozemků název 
ulice a použili již schválený název „K zámečku“. 

K upravenému programu jednání nebylo ze 
strany přítomných členů ZO žádných dalších při-
pomínek.

Průběh jednání:

k  bodu 1. Kontrola plnění usnesení z přede-
šlých zasedání Zastupitelstva obce. Starostka 
shrnula zprávu z minulého veřejného zasedání  a 
zastupitelé vzali tuto zprávu na vědomí bez připo-
mínek. Zpráva je součástí zápisu z tohoto veřejné-
ho zasedání. 

k  bodu 2.  Zpráva o hospodaření Obce Hlohovec 
za rok 2009 – podklad pro vypracování státního 
závěrečného účtu. Starostka obce stručně osvětli-
la jednotlivé body této zprávy o příjmech, výdajích, 
zhodnotila úspěšnost obce po stránce dotací v roce 
2009 a uskutečněné finanční  transfery. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0 .

k bodu 3. Příspěvek na provoz příspěvkové or-
ganizace Základní škola a Mateřská škola Hlo-
hovec na rok 2010 ve výši 800 tis. Kč. Ponechá-
ní kladného hospodářského výsledku PO ZŠ a 
MŠ Hlohovec v rezervním fondu příspěvkové 
organizace ve výši 12.756,80 Kč. Rada obce 
projednala výroční zprávu a doporučila schválení 
finančního příspěvku v navržené výši včetně pří-
spěvku na mzdové náklady pedagogických pracov-
níků souvisejícího s výjimkou z počtu žáků, a to v 
celkové výši 800.000 Kč pro rok 2010. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.
 
 Starostka obce se vrátila k výsledku hospoda-
ření PO ZŠ a MŠ Hlohovec za rok 2009, jímž byl 
přebytek v celkové výši 12.756,80 Kč. Obci Hloho-
vec byla doručena žádost o převedení přebytku ve 
výši 5.000 Kč do fondu odměn a zbylých 7. 756,80 
do rezervního fondu. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 4. Příspěvek na činnost občanským 
sdružením na rok 2009: 

a) žádost dechové hudby Večerka, o.s.
o příspěvek na činnost na rok 2010 ve výši 
25.000,00 Kč 

b) žádost občanského sdružení Hlohovča-
né o příspěvek na činnost obč. sdružení
v roce 2010 ve výši 25. 000,00 Kč 

c) žádost občanského sdružení TJ Sokol 
Hlohovec o příspěvek na činnost v roce 
2010 ve výši 250.000,00 Kč.

 Starostka obce stručně seznámila přítomné 
členy ZO s obsahem dvou  žádostí občanských 
sdružení o finanční příspěvek z rozpočtu obce na 
činnost v roce 2010. Informovala také o projedná-
ní obou žádostí v Radě obce, kde byla zdůrazněna 
nutnost úsporných opatření při sestavování rozpočtu 
obce na rok 2010 vzhledem ke značnému propadu 
příjmů z daní v roce 2009 a plánovaným výdajům na 
investiční akce většího rozsahu v roce 2010. Radou 
obce bylo doporučeno snížení požadovaných pří-
spěvků alespoň o 20%, což bylo akceptováno všemi 
přítomnými členy rady, mezi nimiž jsou tři zástupci 
žadatelů, a to bez výhrad a připomínek.  
 OS DH Večerka a OS Hlohovčané svou žádost 
o finanční příspěvek zrušily, proto se o něm nehla-
sovalo.TJ Sokol dodala žádost o finanční příspěvek 
na činnost v roce 2010 dva dny před jednáním Za-
stupitelstva obce, a to s požadavkem ve výši loňské 
skutečnosti – 250.000,00 Kč bez jakékoli redukce. 
Zástupce občanského sdružení, místostarosta 
obce pan Antonín Koryčánek, předseda TJ Sokol 
trval na ponechání žádosti s uvedením částky ve 
výši loňské skutečnosti. Argumentoval zvýšením 
nákladů na cestovné  a dalších výdajů. Část členů 
ZO z řad příznivců kopané souhlasila. Část členů 
ZO argumentovala až 100% redukcí požadavků 
ostatních sdružení, která jsou ochotna podílet se 
na šetření finančních prostředků směrovaných do 
spotřeby ve prospěch investiční činnosti. Starostka 
obce tedy požádala o hlasování o požadované výši 
finančního příspěvku TJ Sokol 250.000,00 Kč.  
Výsledek hlasování: 6 – 6  – 0 .
Vzhledem k tomu, že návrh nebyl přijat nadpolo-

viční většinou všech členů Zastupitelstva obce, 
požádala starostka obce o hlasování o finančním 
příspěvku OS TJ Sokol sníženém o 20 % ve výši 
210.000, 
Výsledek hlasování: 6 – 6  – 0.
 Zástupci žadatele Antonín Koryčánek a Josef 
Drobilič  vyhrožovali, že v případě neschválení 
původní výše příspěvku, budou zrušena žákovská 
mužstva kopané a zredukována činnost TJ Sokol 
na minimum. Místostarosta obce JUDr. Pavel Kaš-
ník upozornil na nutnost dohody, neboť nevyjas-
něnost výše částky na tomto paragrafu by mohla 
být brzdou schvalovacího procesu rozpočtu obce.  
Josef Drobilič navrhl hlasovat o částce 220.000 Kč, 
poté 230.000 Kč. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 5. Dodatky ke kupním smlouvám a 
smlouvám o dílo upravující ceny díla na základě 
změny Zákona o DPH platné od 1.1. 2010:

a) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 346/07 
 ze dne 25.9. 2007 uzavřené s firmou
 Milan VESELÝ, Břeclav, dodavatelem pro-
 jektové dokumentace a inženýrské
 činnosti na akci: “Hlohovec – sběrný 
 dvůr”, který zahrnuje navýšení ceny díla 
 o 1.900,00 Kč,  

b) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 347/07 
 ze dne 1.11. 2007 uzavřené s firmou
 Milan VESELÝ, Břeclav, dodavatelem
 projektové dokumentace a inženýrské 
 činnosti na akci: “Hlohovec – odkanali-
 zování Zámečku a IS”, který zahrnuje
 navýšení ceny díla o 850,00 Kč,

c) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 385/09 
 ze dne 24.2. 2009 uzavřené s firmou
 Milan VESELÝ, Břeclav, dodavatelem
 projektové dokumentace a inženýrské 
 činnosti, na akci: “Hlohovec – sběrný 
 dvůr, DPS, OP“, který zahrnuje navýšení 
 ceny díla o 300,00 Kč, 

d) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 05258/
 2009 ze dne 13.8. 2009 uzavřené s firmou 
 VHS, s.r.o. Břeclav dodavatelem, díla: 
 “Hlohovec – odkanalizování zámečku 
 a IS”, který zahrnuje navýšení ceny díla 
 o 74.945,00 Kč,  

e) dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo č. 05265/
 2009 ze dne 10.11. 2009 uzavřené
 s firmou VHS, s.r.o. Břeclav, dodavate-
 lem stavební části akce: Hlohovec – 
 sběrný dvůr, který zahrnuje navýšení 
 ceny díla o 104.895,00 Kč,

f) dodatek č. 1 ke kupní smlouvě č.j. 1051/09 
 ze dne 3.12. 2009 uzavřené s firmou 
 WAY MORAVA s.r.o., Olomouc, dodavate-
 lem malého kolového nakladače na 
 sběrný dvůr, který zahrnuje navýšení 
 kupní ceny o 8.182,00 Kč, 

g) Dodatek č. 1 ke kupní smlouvě č. 132009 
 ze dne 18.12. 2009 uzavřené s firmou 
 BRASCO STEEL, s.r.o Troubky, dodava-
 telem kontejnerů a dalšího vybavení 
 sběrného dvora, který zahrnuje navýšení 
 kupní ceny o 10.717,00 Kč.

Výsledek hlasování v bodu 5 a až 5 g:  12 – 0  – 0.

k bodu 6.  Rozpočet obce na rok 2010.
 První navrženou změnou ve výdajové části 
rozpočtu oproti původnímu návrhu byla změna v § 
2321 Odpadní vody  -kanalizace, kde byla původně 
v kapitálových výdajích navržena částka 1,500.000 
Kč na zřízení automatické tlakové stanice vody. 
Tato investice byla špatně zařazena a patří do § 
2310 Pitná voda, který bude do rozpočtu nově 
zařazen.  Částka  zůstává stejná. Starostka obce 
vyzvala k hlasování o této změně oproti původnímu 
návrhu rozpočtu.  
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.
 JUDr. Pavel Kašník přednesl návrh na další 
změnu, kterou bylo snížení výdajů u § 3113 Základní 

Zápis z 22. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Hlohovec
ve volebním období 2006-2010, konaného dne 17.3. 2010
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školství - činnost PO ZŠ a MŠ Hlohovec – původ-
ní částka byla snížena z původně navržené částky 
1, 248.600 Kč na částku 1,234.600 Kč. Důvodem 
bylo odmítnutí úhrady školného Městu Břeclavi na 
žáka, kde podle zákona má obec možnost odmítnout 
úhradu školného jinému poskytovateli vzdělávací 
činnosti v případě, že má obec uzavřenu smlouvu 
s jiným školským obvodem na zabezpečování 
vzdělávací činnosti žáků s trvalým bydlištěm v obci. 
O tyto prostředky byla snížena rozpočtovaná část-
ka na úhradu nákladů na provoz školských zařízení 
v obci. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.
 JUDr. Pavel Kašník přednesl návrh na snížení 
výdajů v rámci  v § 3113 u příspěvku na neinves-
tiční výdaje na žáky Obci Valtice, Lednice a  Městu 
Břeclav, kam se změna uvedená v celkové částce 
navržené na úhradu nákladů na provoz školských 
zařízení promítla. Z původně navržené částky 
408.600 Kč se tato částka snižuje na 394.600 Kč. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

 JUDr. Pavel Kašník přednesl návrh na zvýšení 
výdajů navržených v rámci § 3419 Tělovýchovná 
činnost – příspěvek na činnost TJ Sokol Hlohovec, 
a to z 210.000,00 Kč na 230.000,- Kč schválených 
v rámci schvalování výše příspěvků občanským 
sdružením. 
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

Před schválením zbývajících paragrafů návrhu roz-
počtu tak, jak byl zveřejněn, vysvětlil pan místosta-
rosta JUDr. Pavel Kašník nutnost „schodkového“ 
rozpočtu vzhledem k velkým investicím v  roce 2010 
a jednotlivě se potom vracel k různým výdajovým 
položkám a možnému financování dalších inves-
tičních záměrů. Jednalo se hlavně o vybudování  
parkoviště u hřbitova – terénní  úpravy pod hřbitovní 
zdí a zpevněnou zatravněnou plochu pro auta, nový 
povrch na tanečním parketu před kulturním domem, 
zpevnění plochy u školy a hlavně investice nutné k 
opravě kulturního domu – nová elektřina (současná 
elektroinstalace je v nevyhovujícím stavu a revizní 
zpráva již oznamuje nebezpečný provoz - KD by se 
musel zavřít, dále bude nutné vybroušení parket a 
oprava vzduchotechniky v kuchyni.
Výsledek hlasování: 11 – 1  – 0. Proti hlasoval 
PhDr. Ludvík Jankovič. 

k bodu 7. Rozpočtový výhled na léta 2011 – 2013.
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 9. Záměr úplatného převodu nemovitos-
tí z vlastnictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec 
do vlastnictví jiných osob v různých částech 
obce:

a) pozemek PKN č. 452, o výměře 47 m2, 
 ostatní plocha, ve sklepní uličce Šulaperk
 za cenu 100,00 Kč za m2. 
b) pozemek PKN č. 1695/1, o výměře 599 m2,

 zahrada, v ulici U rybárny za cenu 100,00  Kč 
 za m2. 

Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 10. Úplatný převod nemovitostí z vlast-
nictví Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlast-
nictví jiných osob,

h) pozemek PKN č. 95/2, o výměře 35 m2, 
 ostatní plocha, v ulici Hlavní paní Magdaléně 
 Škodové, Hlavní 254, 691 43  Hlohovec,
 za 100,00 Kč m2. 

i) pozemek p.č. 1687 o výměře 280 m2, trvalý 
 travní porost, pozemek PKN č. 1688,
 o výměře 36 m2, pozemek PKN č. 1691/2 
 o výměře 50 m2 a pozemek PKN č. 1694/2 
 o výměře 52 m2 , vše zahrada slečně Broni-
 slavě Fríbové, bytem Hlohovec, U rybárny 
 73, za cenu 100 Kč m2.  

Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 11. Výkup pozemku PKN č. 1616/2 o vý-
měře 20 m2, ostatní plocha, v okolí sportovního   
areálu  od paní Anny Žemličkové, bytem Hodo-
nín, Velkomoravská 3536/8  za cenu 100,00 Kč
za m2.
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 12. Účast Obce Hlohovec v projektu 
“Řešení systému nakládání s bioodpady ve 
svozové oblasti HANTÁLY a.s.”, zpracovaného 
DSO Čistý Jihovýchod, podání žádosti o dotaci 
z OP ŽP a spolufinancování tohoto projektu z 
rozpočtu obce. ”
Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.

k bodu 13. Zpráva o činnosti kontrolního výbo-
ru za 2. pololetí roku 2009.
Starostka  se odvolala na úkol pro kontrolní výbor 
určený Zastupitelstvem obce na veřejném zasedá-
ní dne 21.1. 2010 podat Zastupitelstvu obce zprávu 
o činnosti výboru za 2. pololetí roku 2009. Vzhle-
dem k tomu, že se předseda kontrolního výboru ze 
zasedání omluvil, požádala starostka obce další 
členy výboru o zprávu. Vzhledem k tomu, že nebyla 
připravena, úkol trvá do dalšího zasedání Zastupi-
telstva obce. 

k bodu 14. Zpráva o činnosti finančního výboru 
za 2. pololetí roku 2009. 
Zastupitelé vzali zprávu na vědomí – nehlasovalo 
se o ní. 

k bodu 15. Různé k projednání
a) Žádost o umožnění užívat znak obce na 
písemnostech občanského sdružení Hlo-
hovčané  a heraldické insignie při akcích 
pořádaných tímto sdružením. 

Výsledek hlasování: 12 – 0  – 0.
Starostka obce navrhla nutnost určení ceny dře-

va vytěženého likvidací náletů v různých částech 
obce, a to v souvislosti s anonymem v úvodu tlu-
močeným diskutujícím panem Doležalem. Otevření 
otázky anonymu, který poukazoval na problematiku 
nutného klučení dřeva obcí a na zájem občanů o 
vytěženou dřevní hmotu, bylo podnětem pro návrat 
k vystoupení pana Doležala. Starostka vyzvala k 
hlasování o ceně 1 m3 dřeva vytěženého obcí Hlo-
hovec na pozemcích obce ve výší 250 Kč. 
Výsledek hlasování: 12 – 0 – 0 .
 Starostka obce informovala členy Zastupitelstva 
o dvou trestních oznámeních, k nimž se obec v po-
slední době vyjadřovala. První z nich bylo podáno 
v souvislosti s potyčkou v rámci konání diskoplesu, 
pořádaného TJ Sokol dne 19.3. 2010. Obci po této 
potyčce vznikla škoda na majetku. Obec se však 
k trestnímu stíhání účastníků potyčky nepřihlásila, 
neboť majetková újma vzniklá obci bude řešena na 
základě smlouvy o výpůjčce KD TJ Sokol, v níž se 
pořadatel akce zavázal k úhradě všech vniklých 
škod. Další trestní oznámení bylo podáno v souvis-
losti s rozsáhlým zásahem do koruny stromu v ulici 
Na kopci. Starostka informovala členy ZO o vzniklé 
situaci a také o rozhořčení občanů, kteří protestu-
jí proti tak radikálnímu zásahu. Starostka hovořila 
o velmi negativních reakcíchi občanů na stavební 
záměry a radikální zásah do veřejné zeleně ve 
sklepní lokalitě ulice Na kopci. Požádala Zastupitel-
stvo obce, aby schválilo úkol pro komisi stavební a 
životního prostředí vytvořit regulativ pro tuto část.
Do diskuze se dále přihlásili se svými návrhy člen 
ZO Jan Sítek, který podpořil návrh řešit vzniklou 
situaci ve sklepní lokalitě ulice Na kopci přesným 
stanovením, jak bude nakládáno se zelení. Člen 
ZO  Jaromír Navrátil požádal o prodloužení veřej-
ného osvětlení ve sklepní uličce Za humnama, kde 
navrhuje zřízení dalších dvou stožárů veřejného 
osvětlení. Svou žádost odůvodnil stížnostmi dalších 
občanů – majitelů sklepů. S dalším podnětem se 
přihlásila Ludmila Ondrysková na umístění madla 
na zeď veřejného pohřebiště pro lepší přístupnost 
k některým hrobům.
 V diskuzi veřejnosti Sylva Vlašicová přednesla 
svoji žádost na opatření pro zlepšení průjezdnosti 
v  ulici Dolní konec, kde není chodník a v komuni-
kaci je už několik let vyřezaný otvor a je jen otázkou 
času, než se někdo zraní. Starostka reagovala sdě-
lením, že po letošní zimě je těchto případů hodně 
a je třeba je řešit se Správou a údržbou silnic v pří-
padě krajské komunikace a samostatně v případě 
místních komunikací. Sdělila, že Rada obce si je 
stavu vědoma, přiřadí k záměrům rekonstrukce 
také tento případ a v průběhu jarních měsíců bu-
dou problematické úseky rekonstruovány.

k bodu 16. Usnesení 
Předsedkyně návrhové komise paní Mgr. Kurková 
přednesla celkové usnesení z 22. veřejného zase-
dání Zastupitelstva obce, viz. příloha (nedílná sou-
část zápisu).

 

Starostka obce  dala poté hlasovat o  programu 
jednání:

1.  Kontrola plnění usnesení z předešlých zase-
dání Zastupitelstva obce. 

2.  Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaře-
ní za rok 2009 obce Hlohovec. 

3.  Smlouva o poskytnutí podpory ze Státního 
fondu životního prostředí ČR v rámci Operační-
ho programu životního prostředí na akci  “Hlo-
hovec – sběrný dvůr”.
Výsledek hlasování: 10– 0  – 0.

4. Úplatný převod nemovitostí z vlastnictví 
Obce Hlohovec, v k.ú. Hlohovec do vlastnictví 
jiných osob,

a)  část pozemku PKN č. 1695/1, o výměře 599 m2, 
zahrada, v ulici U rybárny slečně Bronislavě Frí-
bové, bytem U rybárny 73, 691 43  Hlohovec, za 
100,00 Kč/m2. 

b)  pozemek PKN č. 452, o výměře 47 m2, ostatní 

plocha, ve sklepní uličce Na mezi panu Jarosla-
vu Buriánkovi, bytem U sadů 154, 691 43  Hloho-
vec, za 100,00 Kč/m2. 

Výsledek hlasování 4 a: 10 – 0  – 0.
Výsledek hlasování 4 b: 10 – 0  – 0.

5. Úplatný převod nemovitosti z vlastnictví ji-
ných osob do vlastnictví Obce Hlohovec. 
Výkup části pozemku PKN č. 1565/3 o výměře 
80 m2, orná půda, v lokalitě Na mezi        od pana 
Josefa Lípy, bytem U sadů 130, 691 43  Hloho-
vec a od paní Petry Lípové, bytem Na Valtické 
712/79, 691 41  Břeclav 4 – Charvátská Nová 
Ves, za 100,00 Kč/ m2. 
Výsledek hlasování :  10 – 0  – 0.

6. Zpráva o činnosti kontrolního výboru za
     2. pololetí roku 2009.

7.  Různé k projednání 

8.  Usnesení 

Závěr
Výsledek hlasování: 10 – 0  – 0 .

Průběh jednání

k bodu 3 Smlouva o poskytnutí podpory ze 
Státního fondu životního prostředí ČR v rámci 
Operačního programu životního prostředí na 
akci  “Hlohovec – sběrný dvůr”.

k bodu 6.  Zpráva o činnosti kontrolního výboru 
za 2. pololetí roku 2009.
Starostka obce sdělila, že dalším  bodem programu 
bylo seznámení se zprávou o činnosti kontrolního 
výboru za 2. pololetí roku 2009, která se opět pře-
sunula z minulého zasedání pro nepřítomnost před-
sedy kontrolního výboru Karla Vlašice. Protože se 
na toto zasedání  opět nedostavil a další přesunutí 
na příští veřejné zasedání nic neřeší, vyzvala sta-
rostka zastupitele aby navrhli nějaké účinné řešení 
tohoto problému. RNDr. Michalicová navrhla, že po-
kud pan Vlašic nemůže svoji funkci vykonávat, bylo 

(Pokračování na str. 4)
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by zřejmě nejvhodnější, aby z ní odstoupil. S tímto 
názorem se ztotožnili všichni  zbývající zastupitelé. 
Starostce obce uložili, aby do příštího zasedání a 
panem Vlašicem tuto možnost projednala.

k bodu 7. Různé k projednání 
Starostka obce předala slovo místostarostovi 

obce JUDr. Pavlu Kašníkovi, který se úkolem sta-
novení podmínek výstavby v ulici K zámečku ve 
spolupráci s Ing.Jaroslavem Hajdou věnoval. JUDr.
Kašník seznámil členy ZO s návrhem regulace no-
vých staveb, který byl vypracován Ing. Jaroslavem 
Hajdou a vycházelo se v něm z územního plánu. 
Výsledek hlasování: 10 – 0  – 0.

Starostka dala na vědomí členům ZO  změnu 
přidělování čísel popisných, kterou schválila Rada 
obce Hlohovec na její 79. schůzi dne 28.4.2010. 
Jednalo se o stanovení zásady pro přidělování čí-
sel popisných pro všechny stavby určené k bydlení, 
přechodnému i rekreačnímu bydlení, kromě zem-
ních sklepů s lisovnami.

Komisi stavební a životního prostředí bylo ulo-
ženo posoudit a vypracovat závazný regulativ řeše-
ní lokality Na kopci po stránce stavebních záměrů, 
zřízení cest a přístupu k veřejné zeleni. Pan PhDr. 
Jankovič informoval zastupitele o proběhlé schůz-
ce komise. Museli řešit problém vzniklý výstavbou 
jednoho ze sklepů. Zároveň označil tuto jednotli-
vou stavbu za spouštěcí mechanizmus vzniklého 
problému a sdělil, že komise se zaměřila na ře-
šení této stavby. Místostarosta JUDr. Kašník nato 
namítl, že komise řešila zcela odlišnou věc,než jí 
byla zadána. Posouzení konkrétní  stavby nemůže 
vycházet z urbanistických názorů stavební komise, 
protože jediným právním regulativem pro vyjádře-
ní stanoviska obce k posuzovanému stavebnímu 
záměru je pouze schválený územní plán. Komise 
neměla podle zadání posuzovat stavbu sklepa, ale 
posoudit danou lokalitu včetně cestního systému a 
očekávaly se od ní návrhy, jak stávající stav řešit. 
Podotkl, že vzhledem k tomu, že už se touto proble-
matikou začala konkrétními kroky zabývat starost-
ka a intenzivně se jedná o výkupu pozemků potřeb-
ných k narovnání vlastnických vztahů k pozemkům 
pod zaužívanou cestou, nepokládá za smysluplné 
další kroky ze strany stavební komise. Zastupitelé 
se domnívali, že každý stavebník by se měl nejpr-
ve řádně informovat o tom, jaký regulativ je v dané 
lokalitě v územním plánu stanoven, potom by bylo 
zbytečné zpracovávat ještě další podklady pro další 
regulativy. Jan Sítek s RNDr. Michalcovou se do-
mnívali, že nyní by bylo nejvhodnější zaměřit se 
hlavně na výkup pozemků, na kterých se nachází 
části obecních cest a umožnila by se tím průjezd-
nost i do budoucna.  Zastupitelé se shodli na tom, 
že úkol pro komisi stavební a životního prostředí 
bude vyřazen z dalšího jednání.

k bodu 8. Usnesení 

Předsedkyně návrhové komise paní RNDr. Ma-
rie Michalicová přednesla celkové usnesení z 23. 
veřejného zasedání  Zastupitelstva obce, viz. přílo-
ha (nedílná součást zápisu).

Okrsková volební komise v Hlohovci, okres Břeclav

Volby do Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR v roce 2010

O Z N Á M E N Í
o výsledku hlasování za volební okrsek v Hlohovci 

 
Vážení spoluobčané,

Okrsková volební komise v Hlohovci děkuje všem voličům, kteří využili svého
volebního práva při letošních volbách do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR,
konaných ve dnech 28. a 29. května 2010. V naší obci bylo ve dnech voleb 1.078 

oprávněných voličů a bylo odevzdáno 594 platných hlasů, což je 55,1 %. Voliči dali
svůj hlas v Hlohovci celkem 17 z 19 politických stran a dalších volebních subjektů.

Nejvíce hlasů získaly tyto politické strany:

 1. ODS 142 hlasů, což je       23,9   %
 2. KDU-ČSL 108 hlasů, což je       18,18 %
   3.  ČSSD                      107 hlasů, což je       18,01 %
 4. TOP 09                      76 hlasů, což je        12,79 %
       5. KSČM                       50 hlasů, což je         8,41 %
 6. Věci veřejné              42 hlasů, což je               7,07 %
 7. Zemanovci                  20 hlasů, což je        3,36 %

Ostatních 9 politických subjektů získalo dohromady 8,28 % platných hlasů.

 Jakub Michlovský, předseda OVK a Kateřina Osičková, zapisovatelka OVK

OHLÉDNUTÍ  ZA  VOLBAMI
Vážení spoluobčané,

ve dnech 28. a 29. května jsme opět po čtyřech letech měli možnost každý z nás uplatnit 
své základní ústavní právo – právo volební. Svými hlasy  jsme rozhodli o dalším směru, 
kterým se bude naše země ubírat v následujících čtyřech letech.

Dovolte mi, abych vám upřímně poděkoval, že jste se nenechali strhnout lavinou laci-
ných populistických slibů levicových stran a nepodlehli jejich neuvěřitelně agresivní voleb-
ní kampani. Jsem samozřejmě rád, že v naší obci zvítězila ODS, ale to v situaci, která  v této 
zemi nastala, není až tak podstatné. Důležité je, že se občané České republiky  zřetelně roz-
hodli zastavit uplatňování politiky drahých slibů a nepřetržitého kupování volebních hlasů, 
které vedou naši zemi řeckým směrem. Nemusím být ekonomem. Česká republika je přece 
taková jedna velká rodina.  Můžete si dovolit ve své rodině utratit více, než vyděláte? Odpověď 
zní samozřejmě NE.  Socialisté s tím problém nemají. Bez mrknutí oka slibují nerealizovatelné 
projekty, na jejichž konci zase o něco více poskočí hodnota dluhu každého z nás. Je třeba si 
uvědomit, že se nejedná o dluh pomyslný, ale dluh,  který bude nutno v budoucnu reálně
a do koruny splatit. 

Volební slib znamená volební hlasy. To jistě znají obyvatelé naší obce naprosto dokonale.  
Plnění volebních slibů nelze dosahovat za každou cenu. Uplácet voliče dokáže každý, ale 
zaplatí za to každý z nás. A opět nastala ta doba předvolební, kdy vzrůstá aktivita jedinců, 
kteří jsou schopni slíbit vše za váš volební hlas. Já  tuto volební aktivitu vyvíjet   nebudu. 
Nemám na to čas. A také nevím, jak bych vám zdůvodnil, že místo poctivé práce pro naši 
obec zaplňuji vaše schránky stranickou propagandou. Asi bych se styděl projít po ulici.

Závěrem vám všem ještě jednou děkuji za projev odpovědnosti a reálného vidění. Jsem 
na občany Hlohovce pyšný, že mají zdravý rozum a chtějí pro budoucí generace jen to 
nejlepší. Jsem samozřejmě velmi rád i za to, že v Hlohovci ODS vyhrála již druhé volby 
za sebou a v koutku duše doufám, že je to tak trochu i odrazem naší práce na radnici, tedy
že tato práce není zbytečná.  

Pavel Kašník, místostarosta obce

ÚŘEDNÍ HODINY
OÚ HLOHOVEC:

 PONDĚLÍ + STŘEDA:  7.30 -17.00

POLEDNÍ  PŘESTÁVKA:
Sítková:    11.30 – 12.00
Osičková:  12.00 – 12.30

ORDINAČNÍ HODINY 
MUDr. FIALOVÉ:

 ÚTERÝ: 12.00 – 14.00

(Dokončení ze str. 3)
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Zamyšlení místostarosty II.

Vážení spoluobčané,
v minulém čísle Naší dědi-
ny jsem se s Vámi poprvé 
podělil o některé mé myš-
lenky a postřehy, které s 
sebou přináší každodenní 
práce pro obec, tedy pro 
Vás občany. Dnes se poku-
sím v tom pokračovat. 

Před čtyřmi lety jsem byl 
osloven ke vstupu do komu-
nální politiky. Byla to pro mě 
zásadní výzva, kterou jsem 
se rozhodl přijmout. V té 
době panovala nálada, kterou  
bych se nebál nazvat nadše-
ním, provázená obrovským odhodláním mnoha jedinců pracovat 
pro tuto obec a nastartovat její další rozvoj. Myslel jsem si, že všich-
ni, kteří v roce 2006  kandidovali do zastupitelstva, mají jasnou vizi, 
kam směrovat další vývoj Hlohovce. Předvolební nadšení a odhod-
lání všech tomu opravdu napovídalo. Žil jsem v přesvědčení, že je 
všem jasné, že to bude chtít opravdu velké nasazení a obětování 
značné části osobního života. 

Opět jsem se mýlil. Předvolební nadšení a aktivitu vystřídala na-
prostá nečinnost. Krása naší obce a její potenciál, o kterých všich-
ni tak rádi mluvíme, není v žádném případě sama o sobě cestou 
k úspěchu. Je však obrovským bohatstvím, které je třeba rozvíjet 
každodenní poctivou prací pro obec. Funkce ve vedení obce nemůže 
být primárním cílem. Je to pouze prostředkem, jak  ovlivnit rozvoj 
a další směřování obce. Bohužel tomu tak v drtivé většině není, což 
volič lehce posoudí podle výsledků práce konkrétních volených zá-
stupců. Nejsem zvyklý vést okrášlené politické projevy, že právě 
my jsme ti jediní, kteří pro občana udělají to nejlepší. Jsem prostě 
zvyklý pracovat a věci dělat naplno. Nepatřím k těm, jejichž hlavní 
politickou prací je kritika druhých. Na to opravdu, pokud chci ve 
vedení obce něco udělat, nemám čas. Kritických osobností najdeme 
všude bezpočet. V každé hospodě se setkáme s lidmi, kteří dokáží 
velmi přesně definovat, co ten či onen dělá špatně. Zásadní problém 
spočívá v tom, že těmto jednotlivcům chybí reálný recept, jak dělat 
věci lépe a zejména ochota opravdu pracovat. Je pak naprosto lo-

gické, že pokud jejich pojetí komunální politiky spočívá v kritice 
druhých, na práci se jim nějak času nedostává. 

Jsem člověk připravený na jakoukoliv věcnou diskusi, která věci 
posune kupředu. Jsem srozuměn se skutečností, že  na cestě k cílům 
se objevují názoroví oponenti. S těmito je možno věcně diskutovat. 
A taková diskuse je přímo žádoucí a věci prospěšná. Pak se zde vy-
skytují protivníci, kteří odmítají věcnou diskusi a stále útočí. Vytvá-
řejí tak nesnášenlivé prostředí, v němž nezůstává místa pro věcnou 
diskusi a dohodu, zato se zde lze beztrestně vyřvat. Nevím však, kde 
v tomto stylu hledat pozitiva pro obec, pro občana. Člověk  by měl 
umět ocenit ty, kdo se umí dohodnout a odsoudit ty, kteří uraženě 
pokřikují za rožkem na ty úspěšnější. 

Tento rok je mnohdy nazýván „supervolebním“. Pro mne je jako 
každý jiný. Snad jen náročnější množstvím a rozsahem investičních 
akcí, které v současnosti probíhají a další mají být v tomto roce re-
alizovány. Hlohovčané se ode mne určitě nedočkají předvolebního 
obíhání domácností a ujišťování, co všechno pro ně v dalším voleb-
ním období udělám. Na to jsou tu opravdu jiní, kteří tomu obětují 
mnoho energie a času. Je potřeba si ale uvědomit, že tuto energii a 
čas slibovali před čtyřmi lety věnovat práci pro tuto obec a její ob-
čany. Populismus a nesplnitelné sliby nemají v komunální politice 
místo. Jediným způsobem,  jak zabránit úspěchu prázdných populis-
tických slibů  je vrátit se o  čtyři roky zpět a pozorně  pročíst volební 
programy. Porovnání s realitou bývá překvapivé a mnohé napoví-
dající. Nerozhodnutý volič by se neměl dát ovlivnit předvolebními 
sliby, ale měl by beze všech přívlastků vytvořit hodnocení práce 
za uplynulé čtyři roky a poté si je jednoduše porovnat s volebními 
sliby.  Jejich množství a rozsah bývá bez hranic. A ta druhá fáze, 
tedy porovnání s realitou na konci volebního období – tak tu bych 
se nebál nazvat šokující. Není třeba hodnotit, co jsem tady napsal. 
Opravdu se vraťte k soupisu volebních slibů a pozorně čtěte.

Jak jsem již napsal, ani v tomto „supervolebním“ roce se ode 
mne nedočkáte nějaké intenzivní volební agitace. Jednak to neu-
mím a  hlavně na to opravdu nemám čas. Jsem však přesvědčen, že 
občan této obce umí aplikovat zásady naprosto jednoduchých počtů 
a uvědomí si, jak s oblibou říkám, že 1 + 1 bylo, je a bude vždy a 
všude 2.  Že je to jasné ?!? Dnes a denně se setkávám při své práci se 
snahou některých jednotlivců přesvědčit  své okolí o naprosto jiném 
výsledku.      

Pavel Kašník, místostarosta obce

Chcete ji?
Představujeme vám asi čtyřměsíční až půlroční ště-

ně křížence německého ovčáka – fenku, kterou vedoucí 
pracovní čety Jan Vlk odchytil ve větrolamu za obcí po-
čátkem června. 

Pohybovala se v jižní části Hlohovce již delší dobu, pře-
spávala na sklepech a živila se zbytky jídla, které jí poskytli 
někteří občané. Umístili jsme ji do Domova pro opuštěná 
zvířata Minaret u obce Bulhary s tím, že tam byla zaočková-
na, veterinárně prohlédnuta a je připravena k „adopci“. 

Jde o velmi přítulného psa, hravého, který se zotavuje z 
dlouhodobějšího zanedbání.  Dle sdělení majitele domova je 
ale už zase zdravý, už plný síly a velmi dobré povahy.  Kdy-
by měl někdo zájem o dobrého hlídače a dalšího vděčného 
člena rodiny,  může svůj zájem projevit přímým odběrem v 
domově, nebo nám jej oznámit na tel. č.: 519 354 103.  

 (jav)
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VÍTÁNÍ HOSTŮ. Všechny hosty slavnostního aktu přivítala ředitel-
ka školy Mgr. Hana Sítková.                       Foto: František Havlík

POSLANEC SE PODEPSAL. Nedávno znovuzvolený poslanec za ODS 
Ing. Pavel Suchánek se zapsal do pamětní knihy Obce Hlohovec.

Foto: František Havlík 

ODNESL SI SUVENÝR. Suvenýr v podobě kusu 
pásky si odnesl každý, kdo měl čest ji přestřihnout.
Jedním z nich byl i místostarosta JUDr. Pavel Kašník.

Foto: František Havlík

PŘEDVEDLI VYBÍJENOU. Družstva dívek a chlapců, která získala třetí místa
v okrskovém turnaji, předvedla své umění ve vzájemném utkání u příležitosti
slavnostního předání budovy základní školy a nového multifunkčního hřiště.

Foto: František Havlík 

ŠKOLE TO SLUŠÍ. Budově základní školy to ve zbrusu novém „ka-
bátě“ sluší. Radost všem udělal i nový výukový pavilon.

Foto: František Havlík

Slavnostní předání díla: Rekonstrukce ZŠ Hlohovec
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HISTORIE BUDOVY ŠKOLY
A JEJÍ SOUČASNÉ VYUŽITÍ VČETNĚ OKOLÍ

Základní škola Hlohovec je pětitřídkou působící v budově, která 
byla dokončena a předána k užívání v roce 1912. Postavil ji vídeňský 
Český spolek J. A. Komenského za účelem výuky dětí v Hlohovec, a 
to v českém jazyce.  Jde tedy o budovu, která už za dva roky oslaví 
sto let od svého dokončení. Je to historická budova, která není pa-
mátkově chráněným objektem. Obec Hlohovec se jako její majitel a 
také jako zřizovatel tohoto jednoho ze dvou školských zařízení v obci 
snaží o trvalou péči o objekt, který by měl v roce 2012 prezentovat 
dobrou stoletou péči obce o budovy školských zařízení a demonstro-
vat trvalou kvalitní péči o podmínky pro vzdělávací a výchovný proces 
svých budoucích obyvatel. 

V současné době navštěvuje budovu 55 žáků 5 ročníků.  Škola má 
pět tříd s  tělocvičnou, ředitelnou, sborovnou, počítačovou učebnou 
a dalším zázemím.  Kromě denní výuky je jedna třída využívána jako 
školní družina, v odpoledních hodinách  probíhá v budově výuka hry 
na hudební nástroje provozovaná dvěma uměleckými školami a také 
pestrá zájmová činnost, kterou zajišťuje pedagogický sbor a někteří 
z rodičů. Tělocvična je využívána občanskou veřejností pro cvičení 
a kolektivní sportovní hry. V suterénu je keramická dílna vybavená 
vypalovací pecí. Hlavní chodba budovy je využívána jako galerie pro 
výstavy prací žáků školy, žáků uměleckých škol, ale také dospělých 
výtvarníků. 

Základní škola Hlohovec 
je již po několik let jako jed-
na z mála v České republice 
zařazena do Evropské sítě 
škol podporujících zdraví. 
Jako zdravá škola proto kla-
de důraz na odpovědnost 
člověka za své zdraví, fyzické 
i duševní. Příjemné prostředí, 
které budova školy  žákům 
nabízí a vstřícné a pohodové 
klima jsou dobrým předpo-
kladem výchovy ke vzájem-
né úctě, toleranci a kvalitním 
mezilidským vztahům. Sou-
částí  vzdělávacího programu 
je také výchova ke zdravému 
životnímu stylu, jehož nezbyt-
nou součástí jsou pohyb a 
sportovní aktivity. I přesto, že 
škola dosud neměla kvalitní 
sportovní zázemí, dosahovali 
žáci v minulých letech výbor-
ných výsledků na okresních 
i krajských soutěžích. Nový 
sportovní areál umožní  zkvalitnění výuky tělesné výchovy a svou 
multifunkčností zvýší pestrost sportovních aktivit našich dětí. V letoš-
ním roce dojde ještě k realizaci doskočiště pro skok daleký v areálu 
školního dvora, na které se bude podílet občanské sdružení Petrklíč, 
působící při ZŠ Hlohovec.  Vážíme si přístupu zřizovatele – Obce Hlo-
hovec, který považoval rekonstrukci budovy ZŠ a vybudování nového 
sportoviště za jednu ze svých priorit a posunul tak úroveň vzdělávání 
v obci na vyšší úroveň.

INVESTICE V LETECH 2006 – 2010 A JEJICH PŮVOD
Obec Hlohovec vždy v historii podle možností dbala na vytváření 

dobrých podmínek pro výchovu budoucích generací. Ve volebním ob-
dobí 2006 – 2010, se pokračovalo v péči o dobré zázemí pro výuku. 
V roce 2007 bylo zajištěno zdivo proti prosakování vody z okapů do 
sklepních prostor, které jsou využívány jako šatny. Obec zabezpečila 
odvodnění a zabývala se také trvalým zajištěním systému odvodu 
dešťových vod z bezprostředního okolí budovy školy. Tyto sanač-
ní práce v hodnotě cca 20.000,00 Kč obec řešila z vlastních fi-
nančních zdrojů. Dále obec využila možnosti pronajmout střechu 
budovy školy a umožnit společnosti Vodafon posílit z této budo-
vy příjem telefonního signálu pro jednu celou část obce.  V roce 
2007 se obec zabývala výměnou staré a nevyhovující elektroin-
stalace v celé budově. Při této příležitosti bylo uskutečněno také 
zavedení internetu do všech tříd školy, elektronické zabezpečení 
vstupních dveří a zabezpečení elektronického zvonění. Tento pro-

jekt umožnila obci realizovat dotace z rozpočtu Jihomoravského 
kraje, který přispěl částkou 400.000,- Kč a kterou pro obec za-
bezpečil místopředseda rozpočtového výboru Jihomoravského 
kraje Jiří Kadrnka.  Po této rekonstrukci, která znamenala radikální 
zásah do zdiva celé budovy školy a představovala samozřejmě zajiš-
tění celkové nové výmalby všech tříd i chodeb, připravila obec další 
rozsáhlejší projekt. Zateplení budovy a výměna oken tomuto škol-
skému zařízení umožní pohodlnější provoz v budově, zajistí zdi proti 
promrzání a jejich devastaci kondenzací vody při vysokých mrazech. 
Úpravy vnějšího prostředí - školního dvora zabezpečí možnost kom-
plexního přístupu k výuce. Díky přímé dotaci ze státního rozpočtu se 
hlohovecké děti po století existence pětitřídky dočkají také venkov-
ního hřiště s umělou trávou, což jim umožní zažít kvalitnější výuku 
tělesné výchovy. Komplexní řešení nového využití školního dvora k 
výuce a aktivnímu odpočinku žáků přineslo také možnost vzdušné-
ho přenosu internetu do obecní knihovny v sousedním kultur-
ním domě po likvidaci venkovního kabelového spojení obou budov. 
Přímou dotaci ze státního rozpočtu ve výši 5.000.000,00 Kč pro 
tuto modernizaci školní budovy a uzpůsobení školního dvora ke 
kvalitní výuce Obci Hlohovec zajistil poslanec Dolní sněmov-
ny Parlamentu ČR Pavel Suchánek (ODS) a dotaci obci vyřídil

místostarosta obce Pavel 
Kašník. Obec Hlohovec do-
financovala dílo včetně dal-
ších nákladů spojených s te-
rénními úpravami, výsadbami 
zeleně a dalšími úpravami za 
dalších více než šest set ti-
síc korun. 

Hlavním dodavatelem 
stavby se stala na základě 
výběrového řízení společnost 
Hrušecká stavební s.r.o., kte-
rá zabezpečila kompletní do-
dávku prací, a to výměnu oken 
a vstupních dveří, kompletní 
zateplení budovy, výstavbu 
multifunkčního sportovního 
hřiště s umělou trávou ve 
dvorním traktu budovy včet-
ně výstavby nářaďovny a 
altánu pro venkovní výuku. 
Pro dodavatele nebylo pře-
devším zateplení budovy se 
spoustou netypických oken, 
šambrán a venkovních ozdob 
na omítce nijak jednoduché. 

Společnost zajišťující zateplování stavebně jednodušších a hlavně 
mladších budov si na historické budově z roku 1912 vyzkoušela za-
teplení i velmi složitých a komplikovaných fasád domů. Více by mohl 
k této problematice sdělit Ing. Vladimír Kubík – jednatel společnosti 
Hrušecká stavební. Projektovou přípravu včetně stavebního dozoru 
zabezpečovala společnost Jana Šlancarová Břeclav, pro niž byla tato 
zakázka zřejmě také výzvou a přinesla komplikovaná řešení.  Kom-
pletní dílo bylo předáno do užívání žákům školy dne 11. května 2010 
po předchozí kolaudaci uskutečněné 4. května 2010. 

A jak vnímají rekonstrukci své školičky její žáci?

Škola
Naše škola, školička,
je teď nová celičká.

Nová okna s fasádou
jsou její velkou parádou.
Máme také nové hřiště,
je to super sportoviště!
K tomu altán zahradní,

na venkovní učení.
Naše škola, krasavice,
ať má žáků stále více!

Sabina Jankovičová a Václav Schallenberger, 3.třída

PŘESTŘIŽENÍ PÁSKY. Slavnostního přestřižení pásky se ujali: zleva sta-
rostka Jana Vlková, poslanec Pavel Suchánek, místostarosta Pavel Kašník
a první náměstkyně hejtmana Anna Procházková.       Foto: František Havlík
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Ze školy a školičky
Ani špatné počasí oslavy 

Dne dětí nezkazilo
Letošní oslavy Mezinárodního dne dětí neprobíhaly v mateřské 
škole podle plánu, protože stejně jako mnoha jiným i nám je 
zkomplikoval déšť. Akce plánované na celý týden jsme museli 
přizpůsobit situaci. 
Ještě než jsme vůbec s nějakými radovánkami začali, vzpomněli 
jsme si se staršími dětmi ze třídy Sluníček na děti z míst, které po-
stihly záplavy. Každé z dětí pak mělo možnost odeslat jednu DMS 
z mobilního telefonu paní učitelky a zjistilo tak, jak může s pomocí 
rodičů snadno a rychle pomoci lidem v nouzi. 
První dáreček v podobě maňáskového divadélka s názvem Dračí 
pírko dostaly děti již v pondělí. V úterý 1. června nám ještě poča-
sí umožnilo uskutečnit sportovní dopoledne na školní zahradě, kde 
děti absolvovaly celou řadu sportovních disciplín, z nichž největší 
nadšení vzbudily závody v pytlích. Tolik „zlatých medailí“, které 
dostaly všechny děti, se hned tak nevidí!
Plánovaný výlet musel být ve středu nahrazen diskotékou s malým 
pohoštěním. Ve čtvrtek nám zase počasí ukázalo vlídnou tvář, tak 
měly děti možnost zkrášlit chodník před školkou svými barevnými 
kresbičkami. V pátek si připravily starší děti pohádku O koblížkovi, 
kterou jako opravdoví herci, vybavení kostýmy a rekvizitami, za-
hrály těm nejmenším.
Na výlet do Hippoclubu v Lednici, kde nás čeká jízda na ponících a 
projížďka kočárem k minaretu, samozřejmě pojedeme a celé oslavy 
svátku dětí zakončíme návštěvou ochotnického divadelního před-
stavení ve Valticích s názvem Včelí medvídci. Potom už hurá na 
prázdniny!                                                         Učitelky MŠ
 

Oslava Dne Země v mateřské škole byla plná úkolů.    Foto: MŠ

Ve školce oslavili Den Země
Čtvrtek 22. dubna byl v naší školce zase slavnostním dnem,
a to v letošním školním  roce již poněkolikáté. A kdo měl svá-
tek tentokrát?  No přece naše Země!

Oslavu Dne Země jsme naplánovali jako soutěžní den plný úkolů. 
Děti v nich využily svoje poznatky o tom, kdo obývá naši planetu, 
čím nás Země obdarovává a jak se musíme chovat, abychom její 
poklady uchovali. Tedy šetřit vodou i surovinami, třídit odpad, být
k přírodě ohleduplní atd.
Za pomoci starších a zkušenějších kamarádů se i nejmenším 
dětem podařilo soutěžní úkoly zvládnout a my jako učitelky jsme 
měly možnost si opět ověřit, že naše působení v oblasti ekologické 
výchovy se nemíjí účinkem.

Základní škola letos slaví
další úspěchy

Letošní jaro přineslo žákům naší základní školy mnoho 
úspěchů v různých soutěžích. O ten největší se zasloužilo 
družstvo mladých cyklistů ve složení Ludmila Garčicová, Te-
reza Pekárková, Daniel Škaloud a Petr Kupča, kteří vyhráli 1. 
místo v okresním kole dopravní soutěže v Břeclavi, postou-
pili do oblastního kola, kde opět zvítězili a poté obsadili také 
krásné 3. místo v krajském kole v Mikulově. 
Tento velký úspěch nás všechny moc těší, byl odměněn krásný-
mi cenami i bouřlivým potleskem  na setkání u školního zvonu, 
kde pravidelně vyhlašujeme úspěchy a ocenění našich žáků. Malí 
soutěžící ukázali, že děti z Hlohovce umí  jezdit na kole tak, jak se 
patří, podle platných předpisů, a perfektně ovládají také základy 
zdravovědy a první pomoci. 
Ve sportovní oblasti jsme byli opět úspěšní ve vybíjené. Na tra-
dičním okrskovém turnaji měla naše škola sestavena dokonce 
dvě družstva – dívčí a chlapecké. Pravidelná průprava v krouž-
ku sportovních her pod vedením paní učitelky Jitky Jankovičové 
udělala své, a tak se oběma družstvům podařilo vybojovat bron-
zové medaile. Tito hráči pak předvedli svoji hru paní starostce 
i ostatním vzácným hostům při příležitosti slavnostního předání 
budovy základní školy a nového multifunkčního hřiště. 
Také v  literární oblasti jsme nezůstali pozadu. Do 6. ročníku 
ekologicko-přírodovědné literární soutěže Zelené pero Jaromíra 
Tomečka jsme zaslali několik nadějných prací, z nichž odborná 
porota vybrala tři úspěšné. 1. místo v kategorii poezie obsadil Jan 
Michalica z 5. třídy a 2. místo Jan Beneš ze 4. třídy. Pohádka O 
kočičce, jejímž autorem je Ondřej Michalica ze 3. třídy, pak zís-
kala 3. místo v kategorii próza. Slavnostní předání cen vítězům 
proběhlo koncem května v galerii Efram v Mikulově. 
Ani hudební oblast nezůstala letos pozadu. O tom, že děti z Hlo-
hovce umí krásně zpívat, přesvědčila porotu žákyně 1. třídy Anna 
Drobiličová, která se v okresní soutěži  O malovaný tulipán Bože-
ny Šebetovské  umístila na  2. místě v sólovém zpěvu.  
Hlohovečtí žáci jsou však úspěšní také v aktivitách, kterým se 
věnují mimo vyučování.  Obětují svůj volný čas a za svoji píli a 
vytrvalost sklízejí první ovoce v podobě medailí. Je to například 
David Nejeschleba, žák 3. třídy, který je úspěšným hokejistou 
HC Břeclav. Jeho tým vybojoval v této sezóně několik  zlatých 
medailí a sám David byl vyhlášen nejlepším hráčem družstva. V 
mažoretkovém sportu jsou úspěšné Kateřina Garčicová a Aneta 
Šomanová ze 4. třídy a Nelly Garčicová ze 2. třídy. Nejvýrazněj-
ších úspěchů dosáhla Kateřina Garčicová, která patří ke hvěz-
dám mažoretkového sportu. Má za sebou již celou řadu vítězství, 
z nichž nejnovější je 1. místo na mistrovství  republiky v sólové 
skladbě v kategorii kadetek. Dále je to Ludmila Garčicová ze 4. 
třídy, která se ve svém volném čase věnuje závodnímu plavání 
a  získala 2. místo na Velké ceně Hodonína ve stylu kraul. Další 
dvě dívky ze 4. třídy dosáhly úspěchu ve hře na zobcovou flétnu. 
Jsou to Miroslava Veselá a Sára Nejezchlebová, které se umístily 
na 1. místě v okresním kole národní soutěže v Hustopečích. Za 
zmínku stojí také úspěchy našich mladých požárníků, kteří pod 
vedením svého vedoucího Jana Schallenbergera obsadili 2. mís-
to v disciplíně Požární útok a Štafeta požárních dvojic. Jsou to 
Jan Schallenberger a Daniel  Škaloud. 
Jak je vidět, hlohovecké děti neznají nudu a ve svém volném čase 
zvládají nejen přípravu na vyučování či pomoc rodičům, ale také 
náročné tréninky a účastní se školních i mimoškolních soutěží. 
Zaslouží si náš obdiv a uznání za to, že příkladně reprezentují 
svoji školu, ale také rodnou obec.                
                                                        Hana Sítková, ředitelka školy



Pavla Kurková, žákyně 
3. třídy naší školy, vítězka 
celostátní soutěže Dětský 
čin roku 2009, byla pozvá-
na na Úřad vlády ČR.
Jednalo se o společné se-
tkání vítězů všech kategorií 
soutěže Zlatý oříšek a Dět-
ský čin roku, kterým se do-
stalo cti v podobě přijetí u 
předsedy vlády Jana Fische-
ra a zmocněnce vlády ČR 
pro lidská práva Michaela 
Kocába. Všichni zúčastnění 
obdrželi Památný list,  vyda-
ný u příležitosti Mezinárodní-
ho dne dětí.  

Hana Sítková, třídní učitelka

Ze školy a školičky

ŽÁCI SI UŽILI SLUNÍČKOVÝ DEN. Koncem března se žáci hloho-
vecké základní školy zúčastnili celostátního projektu s názvem Slu-
níčkový den. V jeho průběhu zakoupením sluníčka podpořili děti
v dětských domovech a pěstounských rodinách. Sluníčka zakoupi-
la pro žáky škola z výtěžku z dětského karnevalu a přispěla tak na 
opuštěné děti částkou 1.650 korun.               Foto: archiv školy

Třeťačku přijal
český premiér

Letošní téma Vzhůru ke hvězdám mohli žáci rozvíjet v pěti tvoři-
vých dílnách. Některé výrobky byly vskutku pozoruhodné, jak vidíte
na přiloženém snímku                                                                  Foto: archiv ZŠ 

Hvězdy jsou nejen na obloze
Projektové vyučování patří k moderním formám výuky, které 
v průběhu školního roku pravidelně zařazujeme. Letošní téma 
Vzhůru ke hvězdám mohli žáci rozvíjet v pěti tvořivých dílnách. 

Hravou formou se seznamovali s jednotlivými souhvězdími naší ob-
lohy, sestrojili vesmírnou raketu i Lunochod a vypravili se na Měsíc. 
Zapojili fantazii a vymýšleli dosud neznámé planety a jejich obyva-
tele a v jedné z dílen se zaměřili na naši modrou planetu Zemi. 
To, že jsou hvězdy nejen na obloze, ale také kolem nás, to byla ná-
plň jedné z dalších dílen. V ní děti vyhledaly významné osobnosti z 
oblasti literatury, hudby, vědy, politiky i umění. Projektový den byl 
završen závěrečnou prezentací a představením zhotovených plakátů 
a výrobků. Všechny dílny sklidily velký úspěch a práce žáků jsou 
vystaveny v prostorách hlavní chodby základní školy.

Jitka Jankovičová

Děti besedovaly se spisovatelkou
Martou Ludvíkovou

V rámci tématu činnosti školního roku Vzhůru ke hvězdám 
proběhla na naší škole beseda nad knihou  Dva kluci na pla-
netě X  se spisovatelkou  Martou Ludvíkovou, která má blíz-
ký vztah k naší obci. 

Jedná se o četbu k etické výchově pro žáky 1. stupně ZŠ a škola
i žáci si ji zakoupili jako vhodný doplněk literární výchovy. Au-
torka uvedené knihy zavzpomínala na svá dětská léta, která trávila
v naší obci u své babičky i na svoji pedagogickou dráhu. Setkání 
s paní spisovatelkou bylo pro děti příjemným zpestřením výuky
a motivovalo je ke zvýšenému zájmu o četbu.           

 Pedagogický sbor ZŠ Hlohovec

Úšpěšná hlohovecká třeťačka Pavlínka Kurková před Úřadem vlády ČR.
Foto: archiv rodin

Družstvo mladých hlohoveckých cyklistů ve složení Ludmila Garčicová.
Tereza Pekárková, Petr Kupča a Daniel Škaloud vyhrálo okresní
a oblastní kolo dopravní soutěže v Břeclavi.                Foto: archvi ZŠ
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O KOLAUDACI MUSÍ
STAVEBNÍK POŽÁDAT

O tom, že pokud chce někdo stavět, musí požádat stavební 
úřad o povolení, se všeobecně ví. Ale to, že se musí požádat i o 
kolaudaci stavby, lidem jaksi uniká. Dokud není stavba zkolau-
dovaná, není možné ji legálně užívat.

Stavby povolené do konce roku 2006 mohou být zkolaudovány 
na základě žádosti – Návrhu na vydání kolaudačního rozhodnutí, 
která má libovolnou formu. Musí však obsahovat základní náleži-
tosti, jako je jméno a adresa stavebníka dle stavebního povolení, 
označení stavby, datum vydání stavebního povolení a předpokláda-
ný termín ukončení stavby. Řízení je ukončeno vydáním Kolaudač-
ního rozhodnutí.

Stavby povolené od 1. ledna 2007 se kolaudují na základě
Oznámení o užívání stavby, v případě občanské vybavenosti  na základě Žádosti o vydání kolaudačního 
souhlasu. Obojí se podává na stavebním úřadě, a to pouze na předepsaných tiskopisech, které poskytne 
stavební úřad nebo je možné je stáhnout na internetových stránkách Ministerstva pro místní rozvoj,
v sekci územní plánování, v úseku vzory a formuláře. Řízení končí zápisem do protokolu nebo vydáním 
kolaudačního souhlasu.

Jelikož jsme zjistili, že spousta stavebníků nemá doposud ukončené stavební řízení, podáváme tuto 
informaci kvůli dalšímu postupu.

Podrobnější informace podá nám příslušný Stavební úřad Valtice, tel. 519 301 405.
Marie Sítková, referentka OÚ Hlohovec

NEZAPOMEŇTE  NA MÍSTNÍ POPLATKY!
TERMÍN SPLATNOSTI PRONÁJMU
POZEMKŮ JE 30.ČERVEN 2010

UPOZORNĚNÍ ! 
Do dnešního dne ještě stále nebyly zaplaceny poplatky za 
tři pejsky!
Poplatky za TKO 2010 nemají ještě zaplaceno 2% občanů!
Na rozdíl od loňského roku využijeme možnosti ze zákona 
o místních poplatcích, který umožňuje navýšení o penále 
až  o 300% + poplatek za exekuci.
Občanům, kteří si nezažádali o povolení splátek, bude 
účtováno penále podle data úhrady od 10 do 100%, pří-
padně i náklady na exekuci.

Kateřina Osičková, správce poplatků

P R V N Í   Z E M Ě Ř I C K Á  a.s., Komenského 213, 691 45 Podivín

-  geodetické práce -  geografické informační systémy
-  pozemkové úpravy -  geometrické plány a vytyčení pozemků

telefon/fax: 519345700      e-mail: skrecek@prvni-zeme.cz



Pobočka Břeclav, 17.listopadu 2,

tel. 519 353 911,

mobil: 606 705 999
    

více na www.schmidt-reality.cz

Nabízíme k prodeji 19 stavebních pozemků v obci 
Hlohovec, okr. Břeclav. Jedná se o pozemky v uli-
ci „K zámečku“. Pozemky mají výměru od 426 m2

do 927 m2. Přípojky IS a komunikace budou dokon-
čeny k 01.08.2010.

zakázku vyřizje: Zdeněk Zelinka, Tel.: 777 000 622

Josef Vaškovič pokračuje v tvorbě 
Aktivita pana Josefa Vaškoviče v tvorbě básniček a písňo-
vých textů neutichá. 

Autor vydal již druhou reedici knížky svých veršů Hrozénkú květ. 
Jeho písničky jsou už na 15 CD různých dechovek, jako např. Mis-
tříňanky, Glorie, Lanžhotčanky, Borověnky, Podhoranky, Ištvánků, 
Valašky, Lhoťanky, Vacenovjáků, Sobuláků, Májovanky, Zlaťanky a 
Hradčovjanky. Tyto kapely mají písničky Josefa Vaškoviče v reper-
toáru stejně jako např. pěvecký sbor Věra z Poštorné, který nedávno 
koncertoval u Tří Grácií. 
Sám autor odhaduje své autorství už na více než  sedmdesát písni-
ček. Pan Vaškovič spolupracuje se známými skladateli, např. s Vác-
lavem Maňasem ml., Milanem Nedůchalem, Zdeňkem Gurským, 
Lubošem Řehánkem, Jaroslavem Novákem, Františkem Vystoupi-
lem, Milošem Procházkou, Václavem Štěrbou nebo Karlem Růžič-
kou.  Je to úctyhodná řádka jmen skladatelů i kapel, zvážíme-li že 
aktivně se své skladatelské a básnické tvorbě věnuje teprve od kon-
ce devadesátých let minulého století.  Proto pro potěšení duše dnes 
publikujeme další písničky z tvorby Josefa Vaškoviče.  

   (jav)
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VÝZNAMNÁ VÝROČÍ PRO NAŠI OBEC V ROCE 2010
České Rakousy - český územní zisk ze dne 31.7. 1920
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Letos si připomeneme 440. výročí příchodu našich chorvat-

ských předků do Hlohovce. Bohužel tyto historické události nemáme 
tak dokonale zmapovány jako je tomu v případě připojení Valticka k 
Československé republice. Problematikou této kapitoly rozvoje naší 
obce se zabýval Miroslav Geršic z Poštorné, který prozatím podrob-
něji zmapoval příchod obyvatel chorvatského původu do Poštorné a 
Charvátské Nové Vsi. Obec Hlohovec se nyní opírá jen o ověřenou 
základní informaci, že naši předkové přijeli s prvními vozy jako noví 
osadníci dne 10. srpna 1570. Příchod našich předků bychom měli le-
tos připomenout nedělní mší v našem chrámu Páně sv. Bartoloměje, 
která se bude konat 8. 8. 2010, čímž by měla být založena tradice kaž-
doročního připomenutí této události. Věřme, že Hlohovčané budou mít 
vůli a sílu např. k dalšímu významnějšímu výročí zajistit na katastru 
obce trvalou připomínku této, pro obec zcela zásadní události. 

   Stránku připravila Jana Vlková   

Příchod Chorvatů do obce 
10.8. 1570

Letos tomu bude 90 let, co bylo dne 31. července 1920 připojeno

k tehdejšímu Československu Valticko s Dyjským trojúhelníkem

a západní Vitorazsko (v současnost někdy nazýváno severní Vitoraz-

sko) s českým obyvatelstvem. Tento zisk není dnes příliš všeobecně 

znám, nicméně je velice pozoruhodný.

České Rakousy, tak se dnes nazývá území České republiky, které bylo 

před uvedeným datem součástí Dolních Rakous. Jedná se konkrétně 

o západní Vitorazsko, Valticko a Dyjský trojúhelník. Tato území byla 

a jsou obývaná českým národem. Byla připojena v důsledku vítězství 

českého národa v 1. světové válce, jako jeden z jeho několika zisků 

a výhod v důsledku povalečného mírového Versailleského  systému. 

Odvěkou ideí českého státu bylo dostat se do území, jejichž vody 

tečou do Dunaje (ovládnutí Moravy atd.) a území k nim přiléhající. 

Navazoval tak na Sámovu a Velkomoravskou říši, které část povodí 

Dunaje ovládaly. 

Z tohoto pohledu bylo připojení Českých Rakous u Valticka s Dyj-

ským trojúhelníkem projevem tohoto českého územního směru ve-

deného touhou po Dunaji a u západu Vitorazska o územní jednotu 

povodí Vltava - Labe (Čechy).

Dne 31. 7. 1920 byly Dolní Rakousy (Niederösterreich) rozděleny na 

menší část s převahou českého obyvatelstva, dnes známe pod názvy 

Vitorazsko (míněno jeho západní část) a Valticko s Dyjským troj-

úhelníkem, které byly připojeny k Československé republice (dnes 

Česká republika) a větší část s převahou německy mluvícího obyva-

telstva, které zůstalo součástí Rakouské republiky (Republik Öster-

reich) a dnes tvoří jeho spolkovou zemi Dolní Rakousy s centrem v 

St. Pölten (před r. 1986 ve Vídni). Toto rozdělení trvá až po dnešek.

Tyto České Rakousy dodnes v České republice připomíná u vesni-

ce Nakolice věkovitá lípa zvaná hraniční, kdysi tvořila hranici mezi 

Českým královstvím a Dolnorakouským arcivévodstvím (Vitoraz-

sko) a Hraniční zámek mezi Lednickými rybníky, kde středem této 

stavby kdysi procházela hranice mezi Moravským markrabstvím a 

Dolnorakouským arcivévodstvím (Valticko).

 

České Rakousy, dohromady o rozloze 230 km2, se tedy skládají:

1) Vitorazsko, o rozloze 113 km2, je oblast v povodí Lužnice v oko-

lí obce České Velenice. Vitorazsko je území na jih od Jindřichova 

Hradce v horním povodí řeky Lužnice, která pramení dnes na Ra-

kouské straně Novohradských hor. Dnes je Vitorazsko rozděleno, 

jeho západní, menší část, patří České republice (jih okresu Jindři-

chův Hradec a přilehlá část okresu České Budějovice) a východní, 

větší část, patří Rakouské republice.

2) Valticko, postaru v době první republiky nazýváno též Valčicko, 

a to okolím města Valtice, o rozloze 87 km2 (do roku 1920 se Valtice 

jmenovaly Feldsberg  a těsně po tomto roce se užíval název Valčice), 

po kterém toto území dostalo název. Celé Valticko je dnes jih okresu 

Břeclav a je nejteplejší oblastí České republiky. Valticko je vlastně 

severní okraj zeměpisné oblasti Moravské pole v severovýchodním 

cípu Rakous.

3) Dyjský trojúhelník, území při soutoku Dyje s Moravou, taky na-

zývaný Moravskodyjský trojúhelník (za první republiky nazývaný 

Podyjský roh), je území o rozloze 30 km2. Dyjský trojúhelník je dnes 

niva, proslulá svým pralesním lužním lesem. Dyjský trojúhelník je 

dodnes neobydlený a je tak jedním z posledních na území Evropy. 

Dyjský trojúhelník pro svoji nedotčenost má přibližně ten samý cha-

rakter, jako za doby Sámovy říše (léta 623-658) nebo Velkomoravské 

říše (léta 822-906), kde její bývalá centra Mikulčice, Pohansko a Staré 

Město (Velehrad) jsou jen o několik kilometrů dál na sever. Valticko 

a Dyjský trojúhelník jsou tvořeny ze dvou se sebou nesousedících 

území v dnešním okresu Břeclav (Jihomoravský kraj) a někdy jsou 

tato území zahrnuta pod společný název Valticko (dříve Valčicko).

Dne 31. 7. 1920 odstoupilo Rakousko Československu mimo jiné 

Valticko o rozloze 87 km2, 10.936 obyvatel a celých pět obcí, kon-

krétně Valtice, Úvaly, Hlohovec, Poštorná a Charvátská Nová Ves. 

Podle úředních sčítání lidu byl národností stav v roce 1921 na Val-

ticku takový: 

Čechů - Valtice  649, Poštorná 3.564, Ch. N. Ves 1.752, Hlohovec 1299,         

Němců -Valtice 2.608, Poštorná 285, Ch. N. Ves 44, Hlohovec 12.

                  

Československá republika tento územní zisk téhož dne, 31. 7. 1920, 

dodnes platným zákonem o inkorporaci Vitorazska a Valčicka č. 

450/1920 Sb. připojila ke svému území. Vitorazsko se stalo součás-

tí země Čechy a Valticko spolu s Dyjským trojúhelníkem součástí 

země Morava (od 14. července 1927 země Moravskoslezská). 

Po církevní stránce bylo apoštolskou konstitucí dne 2. 9. 1937

Valticko připojeno k moravské církevní provincii.
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Na uvolněné místo hlavní účetní a ekonom-
ky Obce Hlohovec nastoupila po paní Terezii
Kašníkové paní Jana Imrichová, která
k nám dojíždí z Rakvic.
Přejeme jí hodně úspěchů a aby se jí v no-
vém zaměstnání a mezi občany Hlohovce 
líbilo.

V červnu letošního roku odchází do vytouženého důchodu naše dlouholetá zaměstnankyně 
paní Terezie Kašníková. Od roku 1993 zde pracovala na pozici hlavní účetní a dříve vedla 
rovněž evidenci obyvatel. Odpracovala tady tudíž plných 17 let. 
Za tuto mnohdy nelehkou a odpovědnou práci jí srdečně děkujeme a do dalšího života jí pře-
jeme zasloužený klid, hodně zdraví a času na věnování se svým koníčkům a vnoučatům.

Starostka a ostatní zaměstnanci Obce Hlohovec

Domove,domove
drahý a jediný,
nejdražší, nejsladší
nad světa končiny

                         Josef Václav Sládek

Ze slavnostního setkání ročníku 1940

Bývalá paní účetní zasílá občanům obce krásný pozdrav od Karibiku

Už dávno není Hlohovec mým domo-

vem. Krásná, upravená vesnička na jihu 

Moravy. Ráda se však do mojí rodné 

dědinky vracím. Máme i se třemi dal-

šími spolužačkami takový dobrý zvyk a 

už se stal i tradicí, že se sem vracíme a 

rády Hlohovec navštěvujeme.

Uděláme si výlet: navštívíme nemocné 

kamarádky, na hřbitově zapálíme svíč-

ku svým rodičům a zemřelým spolu-

žákům. A končíme na obědě v bufetu a 

říkáme si, jak jsme prožily pěkný den. A 

už se zase těšíme na další výlet do Hlo-

hovce.

My, sedmdesátiletí rodáci, jsme si

12. června zavzpomínali na naše mládí 

a na školní léta.

Za sebe chci poděkovat Zastupitelstvu 

obce Hlohovec za milé přijetí a vystou-

pení mladých hlohoveckých hudebníků 

a recitaci dětí. Celé setkání proběhlo v 

příjemném prostředí kulturního domu 

Hlohovec spojené s návštěvou Hranič-

ního zámečku a hlohoveckého hřbitova, 

kde jsou pochováni už čtyři spolužáci. 

Druhý den setkání se jubilanti zúčastni-

li mše svaté, která byla sloužena za živé i 

zemřelé sedmdesátníky.

Také všem spolužačkám i spolužákům 

se setkání líbilo a všichni byli spokojeni 

a těší se na další návštěvu Hlohovce.  

Růžena Malinkovičová, rozená Vlková,
                                    Břeclav - Poštorná

                                       

Společné foto účastníků setkání před obecním úřadem pořídil František Havlík.

Personální změny na obecním úřadě v Hlohovci



„HRKAČI“ VYŠLI DO ULIC. K Velikonocům v Hlohovci neodmys-
litelně patří řehtačky, klapačky, mlýnky, trakářky a různé další doma 
vyrobené, zejména dřevěné  nástroje. Svým rámusem svolávaly
k bohoslužbám od Zeleného čtvrtka, kdy zvony umlkaly či jak
se říká, odletěly do Říma.                       

KOŠTOVAT SE MUSÍ. Každý vinař je rád, má-li příležitost porov-
nat výsledky své práce s jinými z oboru. K tomu slouží místní soutěže 
a výstavy. V Hlohovci má jarní košt dlouhou tradici. Letošní byl 
opět bohatý na vzorky i návštěvníky. 

POD MÁJÍ BYLO VESELO. K hodkám neodmyslitelně patří i zábava
pod májí na prostranství před kulturním domem. 

V TANCI. Pod májí na hodkách tančili při veselých tónech Večerky 
všichni, kdo měli chuť. Bez ohledu na to, zda byli v kroji.

Všechna fota: František Havlík

FOTOOHLÉDNUTÍ ZA UPLYNULÝMI MĚSÍCI...
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O víkendu 14. až 16. května se v Hlohovci uskutečnil fotoworkshop se známým uměleckým fotografem Jindřichem Štreitem. Fotografové 
pod jeho vedením v naší obci po tři dny načerpávali styl umělecké fotografie, a to v různých prostředích. Dvěma snímky představujeme 
zlomek tvorby Simony Jandové, která spolu se svými kolegy a mistrem Štreitem fotila v prostředí vinného sklepa, v exteriérech obce, stavění 
máje, ale také např. oblékání kroje pěti sourozenců Bartošíkových nebo náladu v opravářské dílně. Jak se jí to podařilo, posuďte sami!



N A Š A   D Ě D I N A • 15 

Opustili naše řady

Dne 14. dubna 2010 zemřel ve věku nedožitých 70 let
pan František Sítek (Lednická 460).

Dne 29. dubna 2010 zemřela ve věku 78 let
paní Marie Fabičovicová (Hlavní 244).

Dne 24. června 2010 zemřela ve věku 89 let
paní Monika Ludwigová (Lípová 232).

Pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast.

D u b e n 
Zoubek Karel Krátká 341 81 let
Nejeschlebová Ludmila U sadů 390            86 let 
Klimovičová Anděla   U sadů 391 83 let
Husák Petr                              Hlavní 425 60 let
Dolečková Anna                     Hlavní 257                 80 let
Rakošová Marta Hlavní 198 70 let
Vlk Jan                                    Lednická 469 50 let
Štěpánková Anna                    Dědina 47 96 let
Sítek Rudolf                            Hlavní 128 82 let
Doleček Josef                          U sadů 418 60 let

K v ě t e n  
Musilová Jarmila  Lípová 274       50 let
Baránková Terezie Šulaperk 296      86 let
Slunská Maria  Hlavní 321 83 let
Navrátil Jaromír Chalupky 103   50 let
Koryčánková Žofie Hlavní 331 70 let
Košťálová Jitka Dědina 123         50 let
Vlašicová Kateřina                 U sadů 389                   70 let
Navrátilová Karla                   Chalupky 103               50 let
Radkovičová Monika             Dědina 4                       91 let
Bartolšicová Anna                  Šulaperk 184                83 let

Č e r v e n  
Sítková Jarmila Lednická 460       70 let
Králová Anna    Valtická 365 60 let
Grandičová Žofie                    U sadů 398                   82 let
Šlichtová Anna                       U sadů 371                  83 let
Dolečková Kateřina             Chalupky 162              88 let
Letafka Antonín U sadů 433 83 let
Malčicová Zdenka                   Lípová 232                  86 let
Matunáková Jana Dědina 61 50 let

Dne 12.dubna 2010
se manželům Zuzaně a Miroslavu Pipalovým 
(Lípová 448) narodila dcera Valerie.

Valince přejeme do života hodně štěstí a zdraví a rodičům 
hodně radosti při její výchově.

Sňatky

Dne 17. dubna 2010 uzavřeli
v Hlohovci sňatek Sylva
Garčicová (Krátká 454)
a Jan Fabičovic (Lípová 224).

Dne 24. dubna 2010 uzavřeli
v Radějově sňatek Markéta
Lopraisová (Strážnice) a Radim 
Grandič (Dolní konec 472) .                           Blahopřejeme

SPOLEČENSKÁ RUBRIKA

Blahopřejeme

Vítáme mezi námi

Paní Anna Štěpánková
(vlevo) oslavila v dubnu 96 let
a paní Monika Radkovičová

v květnu 91 let.
Blahopřejeme a přejeme

pevné zdraví.



Ohlédnutí za sezónou

Z činnosti
TJ Sokol

TJ Sokol Hlohovec pomalu končí sezónu 2009/2010.
„A“ mužstvo nezastavilo svůj pád a po patnácti letech
se vrací do okresních soutěží. Co k tomu dodat? Nezůstá-
vá nám nic jiného, než se ještě více semknout a tréninko-
vou pílí zastavit tento pád. Je těžké rozebírat příčiny. Se-
lhali jsme spíše jako jednotlivci. Velké individuální chyby, 
za které jsme byli vždy tvrdě potrestáni, nás stály mnoho 
bodů. Snad fotbalisté získají ztracenou půdu pod nohama 
a vše se otočí k lepšímu. 

Start do nové sezóny máme 10. července ve Starovičkách.

Žáci opět potěšili
V sobotu 19. června proběhl na našem hřišti turnaj

žákovských družstev o přeborníka okresu Břeclav. Účastnila 
se ho družstva Sokola Charvátská Nová Ves, Sokola Bolera-
dice a domácí Tělovýchovné jednoty Sokol.
Výsledky byly následující: 
Boleradice  -  Charvátská Nová Ves  3:0
Hlohovec  -  Charvátská Nová Ves  3:0
Hlohovec  - Boleradice  3:0

Přeborníkem okresu Břeclav se stali naši kluci, a to již po-
druhé za sebou. Nejlepším střelcem turnaje byl taktéž domácí 
hráč Jan Garčic.

SPORT

Ohlédnutí za sezónou není pro naše hráče letos vůbec lehké. Poda-
ří se zastavit pád?  

Budoucnost hlohoveckého fotbalu má dobře nakopnuto. Žáci obhájil na domácím hřišti
v sobotu 19. června titul Přeborníka okresu Břeclav. Blahopřejeme.   
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Nejlepší střelec turnaje, domácí hráč Jan Garčic při převzetí tro-
feje.

Pozvánka na Turnaj 
LVA

V sobotu 17. července
proběhne na našem hřišti tradiční 

turnaj
Lednicko-valtického areálu

za účasti FK Valtice, Moravanu 
Lednice,

Sokola Charvatská Nová Ves
a domácí Tělovýchovné jednoty. 

Začátek turnaje bude ve 13.00 
hodin.

Výbor TJ tímto co nejsrdečněji 
zve

všechny příznivce.


